
Zápis ze zasedání Vědecké rady FF Univerzity Pardubice 
ze dne 2. 11. 2022  

uskutečněné formou online schůzky přes MS Teams 
 
Přítomni: 
Externí členové: 
doc. PhDr. Ivana Ebelová, CSc.; doc. Mgr. Erik Gilk, Ph.D.; doc. ThDr. Jiří Gebelt, Th.D.; 
prof. PhDr. Milan Hlavačka, CSc.; prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří 
Hutečka, Ph.D.; doc. PhDr. Petr Chalupský, Ph.D.; prof. PhDr. Tomáš Kasper, Ph.D.; prof. 
PhDr. Bohuslav Mánek, CSc.; doc. Mgr. Lukáš Novotný, M.A., Dr.phil.; doc. Jakub 
Sirovátka, Dr.phil. 
 
Interní členové: 
doc. PhDr. Šárka Bubíková, Ph.D.; doc. PaedDr. Monika Černá, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš 
Hejduk, Ph.D.; prof. PhDr. Petr Horák, CSc.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena 
Lenderová, CSc.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; doc. MgA. Tomáš Petráň, Ph.D.; Mgr. 
Irena Reimannová, Ph.D.; prof. PhDr. Karel Rýdl, CSc.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; MgA. 
Radomír Slovik; doc. PhDr. Martin Soukup, Ph.D.; prof. PhDr. Vladimíra Spilková, CSc.; 
prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
 
Omluveni:  
prof. PhDr. Jiří Mikulec, CSc.; doc. PhDr. Naděžda Pelcová, CSc. 
 
Body k jednání:  

1. Uvítání 
2. Souhlas VR FF UPCE s Pravidly pro distanční jednání a hlasování VR FF UPCE 

formou videokonference 
3. Schválení programu zasedání 
4. Návrh děkana FF UPCE na zahájení řízení ke jmenování profesorem (doc. Mgr. 

Martin Čapský, Ph.D., FF UPCE) 
5. Návrh žádosti o prodloužení akreditace profesně zaměřeného BSP Německý jazyk 

pro odbornou praxi 
6. Návrh žádosti o prodloužení akreditace akademicky zaměřeného MSP Anglická 

filologie 
7. Návrh na schválení komisí bakalářských a magisterských SZZ 
8. Různé 

 
ad 1, 2) Uvítání. Souhlas VR FF UPCE s Pravidly pro distanční jednání a hlasování VR 
FF UPCE formou videokonference 
Pan děkan přivítal přítomné a představil nového člena doc. Mgr. Erika Gilka, Ph.D. 
z Univerzity Palackého v Olomouci, který byl navržen katedrou literární kultury a slavistiky za 
odchozího doc. Petra Posledního. Akademický senát FF UPCE s tím vyslovil v červnu 2022 
souhlas a doc. Gilk je členem VR FF UPCE od 1. září 2022. 
 
Děkan dále přítomné seznámil s pravidly distančního jednání. Pravidla byla předem zaslána 
spolu s materiály k projednání. Hlasování probíhalo za pomoci nástroje Forms v systému MS 
Teams. 
Na začátku jednání bylo přítomno 25 členů vědecké rady z celkových 28 členů. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE souhlasí s navrženými Pravidly pro distanční jednání a hlasování 
VR FF UPCE formou videokonference. 
 



Hlasování: 24-0-1 (jeden člen hlasoval ústně „Pro“, nefungovalo hlasovací zařízení) 
 
ad 3) Schválení programu zasedání 
K předloženému programu zasedání nikdo nevznesl připomínky. 
 
Usnesení:  
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje program zasedání. 
 
Hlasováni: 24-0-1 (jeden člen hlasoval ústně „Pro“, nefungovalo hlasovací zařízení) 
 
10.15 příchod prof. Hlavačky – přítomno 26 členů 
 
ad 4) Návrh děkana FF UPCE na zahájení řízení ke jmenování profesorem doc. Mgr. 
Martina Čapského, Ph.D. 
Podle VŠ zákona (§ 74, odst. 2) je možné řízení ke jmenování profesorem zahájit na návrh 
děkana podaný vědecké radě fakulty. Součástí návrhu je životopis, doklady o vysoko-
školském vzdělání a dosažených titulech, seznam publikací či přehled stáží. Pro posouzení 
návrhu schvaluje vědecká rada na návrh děkana pětičlennou komisi složenou z profesorů, 
docentů a dalších významných představitelů daného nebo příbuzného oboru. Podle 
Směrnice č. 2/2020 Fakulty filozofické UPCE musí být zahájení řízení podpořeno alespoň 
jedním doporučujícím dopisem od zahraničního odborníka a členem komise musí být aspoň 
jeden zahraniční odborník z daného oboru. Uchazeč také musí předložit seznamy domácích 
i zahraničních publikací, vyřešených projektů, domácích i zahraničních přednášek a konfe-
renčních vystoupení, citací svých vědeckých prací a zahraničních pobytů. Všechny potřebné 
materiály uchazeč předložil a nacházejí se v přílohách 04b-04e. 
 
Děkanem navrhovaní členové komise pro řízení ke jmenování profesorem: 
prof. PhDr. Lenka Bobková, CSc. (Filozofická fakulta, Univerzita Karlova v Praze) 
prof. PhDr. Petr Čornej, DrSc. (Husitská teologická fakulta, Univerzita Karlova v Praze) 
prof. dr. Wojciech Iwańczak (Akademia Ignatianum w Krakowie, Polsko) 
prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. (Fakulta filozofická, Univerzita Pardubice) 
prof. PhDr. Martin Wihoda, Ph.D. (Filozofická fakulta, Masarykova univerzita v Brně) 
 
Doporučující dopis napsal na vyžádání děkana fakulty prof. dr. Przemysław Wiszewski 
(Instytut Historyczny, Wydział Nauk Historycznych i Pedagogicznych, Uniwersytet Wrocław-
ski, Polsko) – viz příloha 04e. Specialista na dějiny středověku ve střední Evropě, v Polsku 
a zejména ve Slezsku.  
 
Zahájení profesorského řízení podpořilo během diskuse několik členů vědecké rady. Doc. 
Čapský má inovativní pohled na dějiny pozdního středověku, provádí mezinárodní výzkum 
a přichází s novými tématy výzkumu. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh a zahajuje řízení ke 
jmenování profesorem doc. Mgr. Martina Čapského, Ph.D. Vědecká rada Fakulty filozofické 
UPCE zároveň schvaluje pětičlennou hodnoticí komisi, jež bude pracovat ve složení prof. 
PhDr. Lenka Bobková, CSc.; prof. PhDr. Petr Čornej, DrSc.; prof. dr. Wojciech Iwańczak; 
prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. (předseda) a prof. PhDr. Martin Wihoda, Ph.D. 
 
Hlasování: 25-0-1 (jeden člen hlasoval ústně „Pro“, nefungovalo hlasovací zařízení) 
 
ad 5) Návrh žádosti o prodloužení akreditace profesně zaměřeného BSP Německý 
jazyk pro odbornou praxi  
Informaci podala proděkanka Reimannová. V souladu se strategickým cílem FF UPCE C1.1 
(Rozvíjení kvality všech studijních programů s důrazem na posílení kompetencí studentů 



nezbytných pro jejich uplatnění v praxi) byla předložena žádost o prodloužení akreditace 
profesně zaměřeného bakalářského studijního programu Německý jazyk pro odbornou praxi. 
Stávající akreditace přestane platit v únoru 2024. V akreditaci byly provedeny dílčí změny 
a novou garantkou BSP bude PhDr. Helena Jaklová, Ph.D. Kontrolní zpráva z října 2021 
byla na NAÚ přijata bez připomínek. 
 
Záměr Fakulty filozofické UPCE podat žádost o prodloužení akreditace BSP Německý jazyk 
pro odbornou praxi byl projednán na Radě studijních programů FF UPCE v září 2022 a na 
Akademickém senátu FF UPCE 3. 10. 2022. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE projednala a schválila Návrh žádosti o prodloužení akreditace 
bakalářského studijního programu Německý jazyk pro odbornou praxi a doporučuje děkanovi 
jeho postoupení rektorovi UPCE k dalšímu projednání v rámci Rady pro vnitřní hodnocení 
UPCE. 
 
Hlasování: 25-0-1 (jeden člen hlasoval ústně „Pro“, nefungovalo hlasovací zařízení) 
 
ad 6) Návrh žádosti o prodloužení akreditace akademicky zaměřeného MSP Anglická 
filologie 
O bodu informovala garantka SP doc. Bubíková. V souladu se strategickým cílem FF UPCE 
C1.1 (Rozvíjení kvality všech studijních programů s důrazem na posílení kompetencí 
studentů nezbytných pro jejich uplatnění v praxi) byla předložena k projednání žádost 
o prodloužení akreditace akademicky zaměřeného navazujícího magisterského studijního 
programu Anglická filologie. Magisterské filologické studium tohoto zaměření je na FF UPCE 
akreditováno od roku 2015, podle nových pravidel a podmínek NAÚ bylo reakreditováno 
v roce 2018. Stávající akreditace přestane platit v říjnu 2023. V akreditaci nebyly provedeny 
téměř žádné změny, garantkou MSP zůstává doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D. Kontrolní 
zpráva ze srpna 2021 byla na NAÚ přijata bez připomínek. V předložené akreditaci je oproti 
původní akreditaci rozšířena nabídka volitelných předmětů. Personálně byl SP posílen, 
protože nedávno přibyla nová lingvistka doc. Magdalena Szczyrbak. 
 
Záměr Fakulty filozofické UPCE podat žádost o prodloužení akreditace byl projednán na 
Radě studijních programů FF UPCE v září 2022 a žádost bude projednána na nejbližším 
zasedání Akademického senátu FF UPCE 7. 11. 2022. 
 
Usnesení: 
Vědecká rada FF UPCE projednala a schválila Návrh žádosti o prodloužení akreditace 
navazujícího magisterského studijního programu Anglická filologie a doporučuje děkanovi 
jeho postoupení rektorovi UPCE k dalšímu projednání v rámci Rady pro vnitřní hodnocení 
UPCE. 
 
Hlasování: 25-0-1 (jeden člen hlasoval ústně „Pro“, nefungovalo hlasovací zařízení) 
 
10.50 odchod doc. Sirovátky – přítomno 25 členů 
 
ad 7) Návrh na schválení komisí bakalářských a magisterských SZZ 
Jedná se pouze o dílčí změny a doplnění státnicových komisí a navrhujeme je především 
proto, že si jeden kolega zvýšil kvalifikaci (doc. Michal Téra) a že jsme přijali jednoho nového 
kolegu na Katedru věd o výchově (dr. Zdeněk Čermák). Změny se na jedné katedře týkají 
nových předsedů komisí, kde se snažíme využít více stávajících zaměstnanců. 
 
V diskusi padlo doporučení, aby v magisterské Anglické filologii byl rozšířen počet možných 
předsedů, protože ve stávající podobě může být předsedou komise pouze jeden akademik. 
 



Usnesení: 
Vědecká rada Fakulty filozofické UPCE schvaluje předložený návrh na členy komisí 
bakalářských a magisterských státních závěrečných zkoušek. 
 
Hlasování: 24-0-1 (jeden člen hlasoval ústně „Pro“, nefungovalo hlasovací zařízení) 
 
ad 8) Různé 
Děkan informoval o hodnocení H21 excelentních výstupů v M1 za rok 2020. Známku 1 
obdržely dva výstupy na FF (doc. Pavel Marek z ÚHV a dr. Joseph Wiinikka-Lydon z KFR). 
Další naše výstupy získaly známku 2 (5x), 3 (7x) a 4 (2x). Jeden výstup se známkou 4 
rozporujeme. 
 
Proběhla diskuze k problematice hodnocení vědy. Postupně se vyjádřili prof. Hlavačka, prof. 
Vorel, prof. Hrubá a prof. Spilková. Všichni se shodli, že metodika M17+ není nastavena 
ideálně. Prof. Hlavačka navrhuje v modulu 1 zveřejňovat jména hodnotitelů. Prof. Hrubá 
informovala o snahách vypracovat kritéria pro hodnocení humanitních oborů také v modulu 
2. Prof. Vorel konstatoval, že výsledky zaslané do hodnocení musejí splňovat formální 
podmínky (musí být doplněny pdf verzí výsledku), jinak je nelze hodnotit. Prof. Spilková 
upozornila na to, že existují velké rozdíly mezi slovním hodnocením a udělenou výslednou 
známkou. 
 
Děkan se rozloučil a sdělil, že další zasedání vědecké rady plánuje na 23. března 2023 od 
13 h za osobní účasti na naší fakultě. 
 
 
 
V Pardubicích dne 2. 11. 2022                                          doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D. 
Zapsala: Dita Jančaříková                                děkan Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 
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